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Geachte commissieleden,  

 

Met deze brief informeren wij u over de EU Games en onze visie daarop. 

Sportkoepel NOC * NSF ambieert de Europese Spelen (ES) naar Nederland te halen voor de editie van 

2019. Het NOC * NSF heeft provincies en grote steden benaderd met de vraag of zij belangstelling 

hebben voor deelname aan de ES. Hiervoor hebben zij ook Utrecht benaderd. 

De ES zijn een groot multi-sportevenement zoals de Olymische Spelen, maar dan uitsluitend voor 

Europese landen. Initiatief voor het evenement is genomen door het Europees Olympisch Comité (EOC). 

De eerste editie vindt dit jaar in juni plaats in Baku. Het EOC heeft NOC * NSF gevraagd zich kandidaat 

te stellen voor de ES van 2019. Over de toewijzing wordt door het EOC op 16 mei van dit jaar een 

besluit genomen. Nederland is  volgens NOC * NSF vooralsnog de enige kandidaat. 

NOC * NSF gaat voor de organisatie van de ES uit van een begroting van circa € 125 miljoen. Ongeveer   

25% van de kosten zou gedragen moeten worden door het rijk, circa 50% van de kosten door provincies 

en gemeenten en circa 25 % van de kosten door sponsoring, tv - rechten en tickets. Hiervoor kunnen 

vijftien sporten plaatsvinden, waaronder een aantal op het niveau van een Europees Kampioenschap. 

In een eerste opzet zou de stad Utrecht in beeld komen voor het organiseren van judo en gedeeld met 

Rotterdam volleybal. De kosten daarvoor zouden circa € 5,5 miljoen bedragen. De keuze van NOC * 

NSF is daarbij mede gebaseerd op de mogelijkheden die de infrastructuur in Utrecht  biedt. Zo zijn met 

het EYOF in 2013 door alle betrokkenen waaronder het EOC goede ervaringen opgedaan met het laten 

plaatsvinden van een aantal indoorsporten in de Jaarbeurs. 

Het college vindt het voorstel van NOC * NSF voor de ES op zich positief. Het voorstel gaat uit van de 

organisatie van een groot evenement waarbij gebruik gemaakt wordt van bestaande 

sportaccommodaties. Dit is een trendbreuk met de tendens dat internationale sportevenementen 

steeds grootser moeten worden neergezet. Het is duurzaam omdat gebruik gemaakt wordt van 

bestaande accommodaties. De ES worden verspreid over Nederland georganiseerd zodat zoveel 

mogelijk Nederlanders van de ES kunnen genieten. Het verstevigt de onderlinge samenwerking in 

Nederland en het biedt kansen om in de aanloop naar de ES Utrecht en de regio Europees te profileren 

als meest competitieve regio van Europa. 

  



Burgemeester en Wethouders 

 

Datum 28 april 2015 

Ons kenmerk 15.504263 

2/2 

Het college plaatst daarnaast de volgende kanttekeningen bij het voorstel van NOC * NSF voor de ES: 

De verhouding in verdeling van de kosten tussen rijk, provincies/gemeenten, en private sector is zeer 

uit balans. Rijk, provincies en gemeenten dragen nu 75 % van de kosten. De private sector zou via 

sponsoring minimaal 50% van de kosten mede moeten dragen. De bijdragen van provincies en 

gemeenten zouden dan teruggebracht kunnen worden tot circa 25%; 

Hoewel judo en volleybal voor Utrecht interessante sporten zijn, is het publieksbereik en impact groter 

bij buitensporten zoals bijvoorbeeld wielrennen, hockey en ‘urban sports’ (bmx, rollerblade en skate 

op een parcours). Deze sporten komen voor Utrecht nu niet in beeld, behalve als demonstratiesporten 

voor wat betreft de urban sports. De gevraagde bijdragen voor de binnensporten worden hoe dan ook 

te hoog bevonden. 

Het is daarnaast nog niet gegarandeerd dat de meeste sporten van zodanig niveau zijn dat tijdens de 

ES selectie voor de Olympische Spelen 2020 mogelijk is.  NOC * NSF gaat hier overigens wel vanuit.      

Op basis van het bovenstaande nemen wij het standpunt in Utrecht nu niet aan te melden als eventuele 

speelstad voor een aantal evenementen in het kader van de ES.  Graag willen we wel betrokken blijven 

in geval er nieuwe ontwikkelingen in dit kader plaatsvinden. Zodra dit concreet wordt, zullen we u 

hierover informeren.  
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